
 

         

  

 

Aan:  College van Burgemeester en Wethouders 

  Postbus 600 

  6460 AP Kerkrade 

Van:  SP Kerkrade 

Betreft: Vragen artikel 38 inzake na-ijlende effecten mijnbouw 

Datum: 25-08-2014 

 

Art 38 vragen met het verzoek deze schriftelijk te beantwoorden. 
 
Op 31 juli ontvingen wij een raadsinformatiebrief over actualisering van de site van Staatstoezicht op de 
mijnen, waarin twee links naar rapporten, die afsloot met de opmerking: Ik neem aan dat ik u hiermede 
voor dit moment voldoende heb geïnformeerd. 
 
 Wij spreken ons ongenoegen uit over deze wijze van informatieverstrekking aan de gemeenteraad. 
 
Het actualiseren van een site hoeft de gemeenteraad in het algemeen niet te vernemen. Wat hier achter 
schuilgaat zijn twee, zeker voor Kerkrade,  uiterst belangrijke  rapporten, waarvan u slechts een link 
verstrekt. 
Het betreft een inventarisatie door het Staatstoezicht op de Mijnen (Sodm) over de na-ijlende effecten van 
de mijnbouw en een plan van aanpak hoe zaken met betrekking tot de na-ijlende effecten van mijnbouw, 
zullen worden opgepakt.  
 
Hierin staat onder andere dat op diverse punten de problematiek in Kerkrade het grootst is. Dat er nu al 
maatregelen genomen zouden moeten worden en dat de na-ijlende effecten niet alleen materiële schade 
tot gevolg hebben, maar ook gevaar voor personen kunnen opleveren! 
 
We nemen toch aan, dat u met uw slotopmerking dat u aanneemt dat u ons voldoende hebt geïnformeerd, 
niet bedoeld dat de gemeenteraad hierover van u voorlopig geen informatie meer ontvangt en dat u in de 
“wachtstand”gaat tot eind 2015? 
 
 
 
 
 
 
 



Vragen: 
 

1. Wat is uw visie over de na-ijlende effecten van mijnbouw in het algemeen en in Kerkrade in het 
bijzonder? Is het college bijvoorbeeld met ons van mening dat er voor mijnschade, net als in 
Duitsland,  geen verjaringstermijn mag gelden?  De bodem blijft immers altijd in beweging en 
daardoor kan de schade pas veel later ontstaan. Dat het stilzetten van de pompen, met gevolg dat 
het water stijgt een nieuw feit is? 

2. Wat zijn uw opvattingen over de inventarisatie van SodM? 
3. Welke zaken dienen naar uw opvatting reeds nu te worden aangepakt? Wij denken onder andere 

aan voorkomen van mogelijk gevaar, aanpakken sinkholes, bouwen binnen een bepaalde straal van 
schachten etc.  

4. Wat zijn uw opvattingen over het plan van aanpak van SodM? 
5. Bent u het met ons eens dat gezien het feit dat de problematiek in Kerkrade veruit het grootste is, 

het van belang is dat Kerkrade hierin een voortrekkersrol gaat vervullen? Zo ja, welke acties kunnen 
we van u verwachten? 

6. Bent u het eens met fractie SP dat deze voortrekkersrol zeker van belang is in het overleg dat SodM 
wil opstarten met alle betrokken gemeenten en diverse instanties ?   

7. Kan het college aangeven hoeveel woningen in Kerkrade kampen met mijnschade? 
8. Kan het college aangeven hoeveel Kerkraadse woningbezitters aanspraak kunnen 

maken op het garantiefonds? 
9. Is het college bereid om de inwoners van Kerkrade pro actief attent te maken op het bestaan van 

het garantiefonds? 
10. Is het college bereid om Kerkraadse burgers te helpen bij het aanspreken van 

het garantiefonds? 
11. Is het college het met ons eens dat degene die het meeste profijt heeft gehad 

bij de steenkolenwinning ook geld ter beschikking moet stellen om de door 
mijnbouw veroorzaakte schade te vergoeden? Zo ja, wie is dat volgens het college. 

12. Geldt het garantiefonds ook voor schades veroorzaakt door particuliere mijnen? 
13. Is het college het met ons eens dat het bedrag dat de minister voor het garantiefonds  van € 1 

miljoen, aangevuld tot € 2 miljoen door andere overheden, waarschijnlijk veel te laag is om de te 
verwachten schade te dekken? Zo ja, wat gaat het college hieraan doen? 

14. Kan het college aangeven welke financiële bijdrage Kerkrade dient te leveren? 
15. Kan het college aangeven hoe het college dit bedrag denkt te dekken? 
16. Is het college het met ons eens dat door de gemeentelijke bijdrage het effect van een sigaar uit 

eigen doos ontstaat? Gaat het college dit aankaarten bij de Minister? 
17. Is het college het met ons eens dat er een ongelijkheid ontstaat met de situatie in Groningen in het 

geval van de gaswinning? Immers na protesten van de Groningse bevolking stelde de minister heel 
snel miljoenen ter compensatie van de schade ter beschikking. 

18. Kunnen we van het college, naar aanleiding van de inventarisatie en het plan van aanpak  nog dit 
jaar een concreet plan van aanpak voor Kerkrade verwachten van de zaken die het college direct in 
dit kader alvast gaat oppakken, vooruitlopend op het afronden van het Plan van aanpak van SodM 
eind 2015? We bedoelen daarmee uiteraard niet de zaken die al in het plan van aanpak van SodM 
staan.  

 


